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نایب رییس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی:

همگرایی دولت و مجلس، پویایی اقتصاد 
دریامحور هرمزگان را به دنبال دارد

منصــور آرامی  پیرامــون بازدید مجمع نمایندگان از 
بنگاه های اقتصادی هرمزگان اظهار کرد: این بازدیدها 
درواقع در راســتای جلســات متعــددی که مجمع 
نماینــدگان به طور معمول در طــول هفته  در حوزه 
انتخابیه خود با مدیران ادارات و دستگاه های اجرایی 

استان دارند، انجام شده است.
وی با اشــاره به وجود طرح های مهم دریایی و بندری  
در اســتان به ویژه فاز ســوم طرح توسعه بندر شهید 
رجایی، ادامــه داد: در راســتای ارتقای ظرفیت ها و 
زیرســاخت های بندری منطقه ویژه اقتصادی بندر 
شهید رجایی طرح های اقتصادی و تجاری بزرگ در 

حال انجام است.
رییس فراکسیون اقتصاد و توسعه دریامحور مجلس 
شورای اســامی گفت: بندر شهیدرجایی به عنوان 
کانون تجارت کانتینری ایران محسوب می شود و برای 
اینکه بتوانیم هم در حوزه حجم صادرات و همچنین 
در بخش کانتینری شــرایط مناسبی را در استان فراهم 
کنیم، باید فاز چهارم این بندر با توجه به گزارش ها و 
تاکیدهای مدیرعامل سازمان بنادر و مدیر بندر شهید 

رجایی زودتر شروع شود.
رونق اقتصاد دریامحور با تکمیل طرح ۲هزار و 

۴۰۰ هکتاری بندر شهید رجایی
بــه گفته آرامی، ارتقای بندر شــهید رجایی که حجم 
بالایــی از صادرات و واردات را دارد در دســتور کار 
سازمان بنادر و دریانودری است و در نخستین گام، ۲ 
هزار و ۴۰۰ هکتار به اراضی پسکرانه این بندر الحاق 
شده که با تکمیل و الحاق این طرح به بندر شهید رجایی 
آینده اقتصاد دریامحور در اســتان هرمزگان شرایط 

مطلوب تری خواهد داشت.
عضو مجمع نمایندگان اســتان هرمزگان یادآور شد: 
طرح ۲ هزار و ۴۰۰ هکتاری اراضی بندر شهید رجایی 
یک طرح ملی است که به تنهایی ظرفیت بندر شهید 
رجایــی را به ۲ برابر افزایش می دهــد و می تواند به 

ارزآوری و افزایش اشتغال تخصصی منجر شود.
وی در ادامه صحبت های خود اظهار کرد: در راستای 

موفقیت های ســازمان بنــادر و به منظــور افزایش 
ظرفیت های بندری و دریایی بندر شهید رجایی هرجا 
نیاز به پیگیری از ســوی نمایندگان مجلس شورای 
اســامی و دنبــال کردن موضوعات درون اســتانی 
باشــد نمایندگان اســتان با جدیت کارها را پیگیری 
می کنند تا ســرعت کار بیشتر شود ضمن اینکه برای 
پیشبرد فعالیت های بندری، پویایی اقتصاد دریامحور 
و بهره گیری بهتر از ظرفیت های دریایی، مجلس این 
آمادگــی را دارد از تمامی ظرفیت های قانون گذاری و 

نظارتی خود استفاده کند.
لزوم تقویت سرمایه گذاری بخش خصوصی در 

بنادر هرمزگان
آرامی همچنین با تاکید بر تقویت سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در بنادر استان هرمزگان تصریح کرد: با نگاه 
بلندی که سازمان بنادر و دریانوردی به بنادر کوچک، 
تجاری و گردشــگری و بنادر چندمنظوره در استان 
هرمزگان دارد، مشارکت بخش خصوصی در تقویت 

این نگاه می تواند تعیین کننده باشد.
وی در این رابطه به مشارکت بخش خصوصی در آغاز 
»عملیات اجرایی تکمیل موج شکن فاز نخست بندر 
نخل ناخدا« اشاره کرد و افزود: بندر نخل ناخدا که یک 
دهه پیش قرار بود با رویکرد ایجاد یک بندر گردشگری 
در شــرق بندرعباس ایجاد شود اما امروز با نگاه ویژه 
مدیران سازمان بنادر در دولت سیزدهم زیرساخت های 

آن آغاز شده است.
نماینده مردم بندرعباس، قشــم، خمیر و ابوموسی در 
مجلس شورای اسامی گفت: در این کنار طرح بندر 
نخل ناخدا یک طرح مانند همین نمونه در بندر شهید 
حقانی در دستور کار سازمان بنادر و دریانوردی قرار دارد 
که امیدواریم با احداث چنین طرح های گردشگری و 
چندمنظوره سهم اشتغال و سرمایه گذاری ساحل نشینان 

و جامعه محلی هرمزگان نیز روز به روز افزایش یابد.
همگرایی مجلس و دولت در تسهیل شرایط 

اقتصادی مردم
آرامی بیان کــرد: تمرکز نمایندگان مجلس در حوزه 
اقتصادی بیشتر است؛ در بخش معافیت مالیاتی، مسکن 
با توجه به تغییرات جدید در وزارت راه و شهرسازی 
و صدور مجوزهای کسب و کار هم قوانین تصویب 
شده و هم نظارت می کنیم که از این ظرفیت های قانونی 
در راستای توسعه معیشت و کسب و کار مردم استفاده 

شود.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسامی افزود: 
در حوزه شرکت های دانش بنیان قانون جدید کمک 
خواهد کرد که شرکت های دانش بنیان سرعت بیشتری 
بگیرند اما در مجموع در بحث شــرایط مردم به لحاظ 
اقتصادی و معیشتی بین دولت و مجلس همگرایی لازم 
وجود دارد که راحت تر بتوانیم از ظرفیت های قانونی به 

نفع مردم استفاده کنیم.

        اقتصــاد کیــش -    نایب رییس 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به وجود همگرایی بین دولت و مجلس، 
گفــت: برای پیشــبرد فعالیت های بندری، 
پویایی اقتصاد دریامحور و بهره گیری بهتر از 
ظرفیت های دریایی، از تمامی ظرفیت های 
قانون گذاری و نظارتی در مجلس اســتفاده 

خواهیم کرد.

پنج هزار کیلومتر از رودخانه های 
هرمزگان نزدیک مراکز جمعیتی است

اقتصاد کیش-  اســتاندار هرمزگان با بیان اینکه پنج هزار کیلومتر از رودخانه های 
این استان نزدیک مراکز جمعیتی است، گفت: بیش از ۲۰ هزار کیلومتر رودخانه در 

هرمزگان وجود دارد که عملیات ساماندهی آن ها در حال اجرا است.
مهدی دوستی  افزود: تاکنون ۱۷ میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل مطالعات ساماندهی 

وضعیت رودخانه های هرمزگان اختصاص یافته است.
وی تصریح کرد: با توجه به تجربه بارندگی های سال های اخیر خصوصا بارش های 
سنگین سال گذشته که موجب بروز خسارت در بخش های مختلف حوزه کشاورزی 

شد، موضوع ساماندهی رودخانه های فصلی استان با جدیت در حال پیگیری است.
استاندار هرمزگان بیان کرد: براساس اولویت بندی هایی که انجام شده، از آبان ماه امسال 

۱۳ طرح در بخش ساماندهی و لایروبی رودخانه های هرمزگان در حال اجرا است.
وی با تاکید بر بهره گیری از امکانات معطل دولتی در راستای خدمت رسانی به عموم 
مردم، تصریح کرد: با تعمیر ماشــین آلات سنگین راهداری از سال گذشته لایروبی 

رودخانه های فصلی و مسیل ها در نقاط پرخطر استان آغاز شده است.
اســتاندار هرمزگان ضمن تاکید بر لزوم تخصیص منابع برای تکمیل طرح های سد 
سازی خصوصا سد بستک، گفت: مقرر شده ۴۵ میلیارد تومان از محل اولویت های 

تنش آبی آبفای کشور برای پیشرفت این طرح تامین شود.
وی ادامه داد: برای تکمیل این سد که نقش مهمی در تامین آب حوزه شهرستان بستک 
خواهد داشت اعتباری از محل اعتبارات نفت و اعتبارات در اختیار استاندار تخصیص 
یافته اما همچنان نیازمند تخصیص اعتبارات ویژه  ملی بود تا با سرعت بیشتری تکمیل 

شود.
دوستی آبرسانی به مناطق دارای تنش آبی را یکی از اولویت های اساسیِ هرمزگان عنوان 
کرد و گفت: با عزم راسخی که دولت سیزدهم برای رفع دغدغه های مردم دارد بنا داریم 
اقدامات موثری در حوزه آب و آبفای این استان برداریم تا پس از سال ها، بخش قابل 

توجهی از مشکات آبی هرمزگان مرتفع شود.
وی با اشاره به روند پیشرفت طرح های حوزه آبرسانی هرمزگان بیان کرد: طرح های 
متعدد آبرسانی به مرحله اجرایی درآمده است که تکمیل آن ها نیازمند تخصیص منابع 

و بودجه ملی است که به طور جدی پیگیر جذب اعتبارات مناسب هستیم.

استاندار هرمزگان :

نمایندگان مجلس از تسهیل در تامین منابع 
مالی برای مناطق آزاد حمایت می کنند

اقتصاد کیش-   رییس کمیســیون ویژه جهــش و رونق تولید مجلس گفت: رفع 
بروکراسی زائد، تسهیل و ایجاد تنوع در استفاده از ابزارهای تامین مالی می تواند به توسعه 
و پیشرفت مناطق آزاد کمک کند و نمایندگان مجلس از این موضوع استقبال می کنند.  
سید شمس الدین حسینی در نشست اعضای این کمیسیون با مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد قشم، اظهار داشت: این کمیسیون با هدف تسهیل شرایط برای کسب و کار، رونق 
تولید کشور و کمک به بهبود وضعیت اقتصادی کشور و اقتصادی مردم فعالیت خود 

را آغاز کرده و امیدواریم بتوانیم تصمیمات خوبی در این حوزه اتخاذ کنیم.
وی ادامه داد: متاســفانه آمارها نشان می دهد که در سال های گذشته رشد اقتصادی 
کشور به طور متوسط کمتر از ۰.۸ درصد بوده که با توجه به رشد ۱.۴ درصدی جمعیت، 

موجب کاهش درآمد سالانه کشور و کوچک شدن سفرهای مردم شده است.
به گفته حسینی؛ کمبود منابع مالی از ابتدای تاسیس مناطق آزاد موجب ناترازی سوری 
در مناطق آزاد کشور شده است و نمایندگان مجلس نیز از تسهیل و ایجاد تنوع برای 
استفاده از ابزارهای تامین مالی در این مناطق برای رسیدن به توسعه و پیشرفت حمایت 

می کنند.
این نماینده مجلس تصریح کرد: تامین مالی در اقتصاد ایران به شیوه سنتی و همراه با 
بروکراسی زائد صورت می گیرد و در کمیسیون جهش تولید به دنبال قوانینی هستیم 
که ضعف های موجود در حوزه تامین مالی کشور با برنامه ریزی و همراه رفع قوانین 

مانع پیشرفت برطرف شود.
رییس کمیسیون ویژه جهش تولید و نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی مجلس 
افزود: نمایندگان مجلس و این کمیسیون به طور ویژه این آمادگی را دارند تا طرح های 
پیشنهادی تامین مالی را به شرط اینکه برای دولت بار مالی اضافی به همراه نداشته باشد، 

مورد بررسی قرار دهند.
حســینی خاطرنشان کرد: تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار و رفع موانع تولید 
مهمترین عملکرد این کمیسیون بود که امیدوار هستیم با ایجاد شرایطی جهت تسهیل 
و تنوع ابزارهای تامین مالی، موجب سرعت گرفتن توسعه و بهبود وضعیت اقتصادی 

در کشور شویم.

رییس کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید مجلس:

تبدیل قشم به عنوان شبکه
 بانکرینگ ایران

اقتصاد کیش-    رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم از تبدیل قشم 
به عنوان هاب و شبکه بانکرینگ ایران خبر داد.

افشار فتح الهی در نشست با اعضای انجمن صنعت بانکرینگ ایران گفت: قشم با توجه 
به داشــتن زیرساخت های بندری، مخازن و خدمات گمرکی و قرار گرفتن در یکی 
از مهمترین آب راه های بین المللی از ظرفیت خوبی برای توسعه صنعت بانکرینگ 

بهره مند است.
وی ادامه داد: با تعیین و اجرایی شدن رویه گمرکی ارائه خدمات بانکرینگ به کشتی های 

عبوری، این صنعت درآمدزا در آینده نزدیک در قشم شروع به کار خواهد کرد.
مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: هم اکنون صنعت بانکرینگ در منطقه 
خلیج فارس نزدیک به ۲۰ میلیارد دلار گردش مالی دارد که ۹۰ درصد این گردش در 
اختیار فجیره امارات است و باید برای افزایش سهم خود از این بازار برنامه ریزی کنیم.
وی با بیان اینکه ســوخت مورد اســتفاده در کشتی ها طبق قوانین بین المللی باید کم 
سولفور باشد، اضافه کرد: مجوز احداث ۲ پالایشگاه تامین سوخت کم سولفور نیز 
در جزیره قشم صادر شده و باراه اندازی این پالایشگاه ها چرخه صنعت بانکرینگ 

در قشم تکمیل شود.

در دیدار با اعضای انجمن صنعت بانکرینگ ایران مطرح شد؛

صدور سند مالکیت برای واحدهای 
مسکونی ساخته شده قبل از سال ۹۴

اقتصاد کیش-     مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان گفت: واحدهای مسکونی که از 
سال ۹۴ به قبل ساخته شده اند می توانند سند مالکیت دریافت کنند. 

عباس کمالی با اشــاره به اینکه برای احیای بافت فرسوده و مقاوم سازی واحدهای 
مسکونی تا سقف ۳۵۰ میلیون تومان تسهیات پرداخت می شود، تصریح کرد: از این 

تسهیات ۱۵۰ میلیون تومان بدون کارمزد و بقیه با اقساط ۱۵ ساله است.
مدیرکل راه و شهرسازی استان هرمزگان با بیان اینکه ۳۳ محله در شهر بندرعباس هم 
در بافت فرسوده قرار دارد، تصریح کرد: هم اکنون کار بازگشایی معابر محله اسام آباد 

آغاز شده و ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
کمالی در پایان با اشــاره به اینکه هرمزگان ۴۷ درصد بافت فرسوده دارد، اضافه کرد: 
امیدواریم در این طرح شاهد مشارکت و استقبال قابل توجه ساکنین محات مشخص 

شده باشیم.

مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان اعلام کرد؛

خدمات دندانپزشکی در جزایر 
سه گانه خلیج فارس ارائه شد

اقتصاد کیش-   مشاور امور پزشکی استاندار هرمزگان از استقرار ۴۵ دندانپزشک با ۴۰ 
یونیت مجهز در جزیره بوموسی برای ارائه خدمات درمانی رایگان به ساکنین جزایر 

سه گانه خبر داد.
محمد رضا مهری ضمن تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه زهرا سام الله علیها، 
بااشاره به اجرایی شدن رویکرد دولت سیزدهم در مسیر ایجاد فرصت های برابر برای 
تمام مردم در نقاط مختلف گفت: با تدبیر نماینده عالی دولت در هرمزگان، قرارگاه 
مردم جهت تسهیل خدمات رسانی در حوزه های مختلف، به مردم مناطق مختلف 

استان راه اندازی شد.
وی افزود: یکی از کار ویژه های قرارگاه مردم خدمت در حوزه ســامت و تاش در 
جهت افزایش سطح خدمات درمانی و بهداشتی رایگان به ویژه در محات و مناطق 

محروم است.
مهری عنوان کرد: با راهبری اســتاندار هرمزگان و پای کار آوردن امکانات درمانگاه 
ستاد بحران استانداری همچنین حضورجهادی پزشکان مجرب از سراسر کشور و 
همکاری مسئولان توانستیم شبکه ی منسجم درمانی در حوزه های تخصصی پزشکی 

ایجاد کنیم.
مشاور امور پزشکی استاندار هرمزگان، تعداد اردوی جهادی پیشین قرارگاه را ۱۴ مورد 
عنوان کرد و اظهارداشت: از بهمن سال قبل و شروع اردوهای قرارگاه، بیش از ۴۷ هزار 
خدمت درمانی به مردم شریف استان در بندرعباس، هرمز، حاجی آباد، قشم، رودان، 

میناب، بندرلنگه، ابوموسی، سیریک، بشاگرد و ... ارائه شده است.

مشاور امور پزشکی استاندار هرمزگان عنوان کرد :

اختصاص ۲۰۰ میلیارد ریال ویژه 
توسعه صنایع دستی جزیره هرمز

اقتصاد کیش-    معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استانداری هرمزگان 
از اختصاص ۲۰۰ میلیارد ریال ویژه توسعه صنایع دستی جزیره هرمز خبرداد.

عادل شهرزاد با اشاره به ظرفیت های استان در حوزه صنایع دستی، اظهارداشت: یکی از 
راه هایی که می توان با اتکا به آن در راستای توسعه اشتغال پایدار گام برداشت، توجه به 
حوزه صنایع دستی است که بویژه بانوان استان استعدادهای نابی در این بخش دارند بر 

همین اساس حمایت از فعالان عرصه صنایع دستی در دستور کار قرار دارد.
وی بخش عمده ای از اشتغال جزیره هرمز را منحصر به صنایع دستی دانست و افزود: به 
منظور تقویت، توسعه، معرفی و بازاریابی صنایع دستی جزیره هرمز همچنین حمایت 

از صندوق های خرد زنان و تشکل های فعال مورد توجه بوده است.
شهرزاد تاکیدکرد: با پیگیری های انجام شده مبلغ ۲۰۰ میلیارد ریال تسهیات بانکی از 
ردیف تبصره ۱۶، قانون بودجه ۱۴۰۱ به فعالان صنایع دستی جزیره هرمز اختصاص 

یافته که با استفاده از آن می توانند به توسعه فعالیت های خود بپردازند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استانداری هرمزگان تصریح کرد: این 
تسهیات به منظور آموزش، تامین مواد اولیه، ساخت، بازاریابی و فروش محصولات 

صنایع دستی که در قالب صندوق و تشکلها فعالیت کنند پرداخت خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: جزیره هرمز یکی از قطب های صنایع دستی استان هرمزگان به 
شمار می رود و تاکنون نیز با اقدامات حمایتی انجام شده مرکز صنایع دستی هرمز راه 

اندازی و مشغول فعالیت است.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان اعلام کرد؛


